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Nyomtatott és online sajtó 
 

Iancu Laura író, költő, néprajzkutató kapta idén a Lőrincz Csaba-díjat 
2025. június 19. – MTI, Magyra Nemzet, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Krónika 

Idén a moldvai csángó származású Iancu Laura író, költő, néprajzkutató kapta a Lőrincz Csaba-

díjat, amelyet csütörtökön adtak át Budapesten, a Petőfi Irodalmi Múzeumban. Kövér László, 

az Országgyűlés elnöke a Kisebbségekért - Pro Minoritate Alapítvány rendezvényén mondott 

köszöntőjében kiemelte: "a mi 21. századi sorskérdésünk, amelyre közösen kell választ adnunk, 

az az, hogy miként kerülheti el a magyarság azt a lelki, szellemi, gazdasági és politikai gyarmati 

sorsot, amelyre az új idők urai ismét kárhoztatni akarják". A díjazottat méltatva hangsúlyozta: 

"neki a magyarság elsősorban megélés, egzisztenciális valóság. Megérkezett, egy olyan célba 

ért, amelyet nem földrajzi koordináták jelöltek ki". A házelnök szólt arról, hogy a moldvai 

magyarság három ok miatt is a nemzet legmostohább közössége volt. Mint felidézte, az elmúlt 

évszázadokban a magyar állam gyakran megfeledkezett a Kárpát-medencén kívül élő 

közösségeiről, emellett a moldvai magyarokat az az állam, amelynek lojális állampolgárai 

voltak, túl sokszor akarta megváltoztatni, rájuk próbálván erőltetni egy másik nyelvet és 

kultúrát. Arra is kitért Kövér László, hogy a katolikus egyház, amelynek a moldvai magyarok 

az egyik leghűségesebb és legalázatosabb hívei, túl sokáig áldozta fel az anyanyelvi hitélet 

biztosítását más világi szempontok oltárán. Demeter Szilárd, a Petőfi Irodalmi Múzeumot is 

magába foglaló Magyar Nemzeti Múzeum Közgyűjteményi Központ elnöke az ünnepségen 

arról beszélt, hogy erős magyar nemzet nélkül az erdélyi magyarság sem fog tudni erős 

maradni, a magyar jövő kulcsa pedig az erős nemzeti kormány. 

 

Az NKA új pályázatai mintegy 800 millió forinttal támogatják a kulturális 

közösségeket 
2025. június 19. – MTI, Kultura.hu 

A Nemzeti Kulturális Alap (NKA) újabb pályázati felhívásokat tett közzé a hazai és határon túli 

kulturális közösségek támogatására mintegy 800 millió forint keretösszeggel - közölte az NKA 

és a Nemzeti Kulturális Támogatáskezelő az MTI-vel csütörtökön. A nyolc kiírás összesen 29 

tematikus célt fed le az Előadóművészetek, az Épített Örökség, a Hagyomány- és 

Ismeretátadás, a Közgyűjtemények, valamint a Vizuális Művészetek Kollégiumának 

szakterületein - írták a közleményben. Az Előadóművészetek Kollégiuma a táncművészet 

területén az online jelenlét fejlesztését támogatja, új és meglévő táncprodukciók hazai és 

nemzetközi forgalmazását, valamint új előadások létrehozását felnőtt és ifjúsági közönség 

számára. Külön pályázatok segítik a fiatal táncművészek próbahelyhez jutását, vizsgaelőadások 

megvalósítását és nemzetközi fórumokon való részvételüket is. 
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https://magyarnemzet.hu/kultura/2025/06/iancu-laura-lorincz-csaba-dij?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://kultura.hu/ujabb-palyazati-lehetosegek-nyiltak-a-nemzeti-kulturalis-alapnal/
https://kultura.hu/ujabb-palyazati-lehetosegek-nyiltak-a-nemzeti-kulturalis-alapnal/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 20. 

 

 

Ferenc Viktória a nemzeti kisebbségek jogainak védelméről 
2025. június 19. – MTI, Kárpátalja.ma 

A magyar diplomácia sikere nyomán az Ukrajnával egy éve megkezdődött csatlakozási 

tárgyalások keretébe beépítették a Nyugat-Ukrajnában élő kárpátaljai magyar közösség 

védelmében megfogalmazott, 11 pontból álló javaslatokat – jelentette ki Ferenc Viktória, a 

Fidesz európai parlamenti (EP-) képviselője csütörtöki felszólalásában Strasbourgban. Ezzel – 

mint kiemelte – a kárpátaljai magyarság jogainak védelme hivatalosan is Ukrajna csatlakozási 

folyamatának részévé vált. Az EP-képviselő csalódását fejezte ki ugyanakkor amiatt, hogy az 

elmúlt egy év során, nem történt érdemi előrelépés ebben a kisebbségek jogainak védelme 

kérdésében. A nemzeti kisebbségek jogainak védelmére irányuló cselekvési tervet ugyan 

elfogadta a kijevi vezetés, azonban diszkriminatív módon, a kárpátaljai magyar közösség 

legnagyobb érdekvédelmi szervezetét nem vonták be a tárgyalásokba. Mivel az Európai Uniós 

vezetők szemet hunynak Ukrajna nemzeti kisebbségeit érintő „kirakatintézkedései” fölött, sőt 

támogatják őket, veszélybe sodorják az uniós intézmények hitelességét, és maguk akadályozzák 

Ukrajna valódi demokratizálását” – hívta fel a figyelmet Ferenc Viktória. 

            
Kelemen: a kormányprogram készen van, az RMDSZ a fejlesztési és a művelődési 

tárcát kapja  
2025. június 19. – Krónika, maszol.ro 

A kormányprogram gyakorlatilag készen van, az RMDSZ két tárcát – a fejlesztésit és a 

művelődésit – kapja majd meg a várhatóan hamarosan megalakuló kormányban – jelentette 

be Kelemen Hunor szövetségi elnök csütörtökön a Nicușor Dan államfővel a 

kormányalakításról folytatott konzultációt követően. „Ez két fontos minisztérium, ha ez így 

marad, és ha holnap este a kollégáink úgy döntenek, hogy maradnak ennél a formulánál, akkor 

lehetőségünk lesz minisztereket javasolni a két minisztériumba. Ma nem tudom megígérni, 

hogy a döntés pozitív lesz. Ezért volt egy kérés a leendő partnerek felé, hogy gondolkodjunk 

úgy, hogy egy olyan kormányban, amelyben mindannyian felelősséget vállalunk a 

kormányzásért, jól kell éreznünk magunkat” – hangoztatta Kelemen. Ez a jelek szerint azt 

jelentheti, hogy az RMDSZ – amely eddig a fejlesztési mellett a pénzügyi tárcát irányította – 

megbékált a változással, miután szerdán Kelemen Hunor még arról beszélt: nem biztos, hogy 

az RMDSZ része lesz a koalíciónak, ha csupán díszítőelemként akarják használni, és nem kap 

fajsúlyos tárcákat.  

 

Kelemen Hunor: Nem akarunk megkerülhetők lenni a fontos döntéseknél 
2025. június 19. – maszol.ro, Székelyhon 

Nicuşor Dan államfő csütörtökön a parlamenti pártok küldöttségeivel konzultált a Cotroceni-

palotában a miniszterelnök-jelölt személyéről. Ezt követően nyilatkozott a Maszolnak Kelemen 

Hunor. Az RMDSZ-elnök megerősítette, hogy a fejlesztési minisztérium mellett a kulturális 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/ferenc-viktoria-a-nemzeti-kisebbsegek-jogainak-vedelmerol/
https://kronikaonline.ro/belfold/kelemen-a-kormanyprogram-keszen-van-az-rmdsz-a-fejlesztesi-es-a-muvelodesi-tarcat-kapja
https://kronikaonline.ro/belfold/kelemen-a-kormanyprogram-keszen-van-az-rmdsz-a-fejlesztesi-es-a-muvelodesi-tarcat-kapja
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Nem-akarunk-megkerulhetok-lenni-a-fontos-donteseknel
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tárca is a szövetség irányítása alá kerülhet. A kormányzati szerepvállalásról a Szövetségi 

Állandó Tanács dönt péntek este.  

 

PSD: szeretnénk, ha az RMDSZ a kormány tagja lenne  
2025. június 19. – Krónika, maszol.ro 

A Szociáldemokrata Párt (PSD) azt szeretné, ha az RMDSZ a hamarosan megalakuló kormány 

tagja lenne – jelentette be csütörtökön Sorin Grindeanu, a PSD ügyvivő elnöke, miután a 

kormányalakításról egyeztetett Nicușor Dan államfővel. Sorin Grindeanu a mintegy félórás 

egyeztetést követően elmondta, a nap végére várhatóan elkészül a leendő kormánypártok 

deficitcsökkentő tervezete, amelyet pénteken Brüsszelben ismertetnek, hogy elkerüljék az 

uniós támogatások felfüggesztését. „Szeretnénk, ha az RMDSZ a koalíció része lenne” – 

hangsúlyozta Grindeanu. Ezzel arra reagált, hogy szerdán Kelemen Hunor RMDSZ-elnök 

kijelentette: nem biztos, hogy az RMDSZ része lesz a koalíciónak, ha csupán díszítőelemként 

akarják használni, és nem kap fajsúlyos tárcákat.  

 

Parajd: a vízbetörés óta nem észleltek hirtelen elmozdulást a magyar kutatók  
2025. június 19. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Csekély mértékű, évi néhány milliméteres felszínmozgásokat mutatnak a Parajd térségére 

vonatkozó mozgásvizsgálatok – derül ki a HUN-REN Földfizikai és Űrtudományi Kutatóintézet 

kutatóinak legfrissebb jelentéséből. Ugyanakkor a parajdi Dózsa-bánya környezetében enyhe 

süllyedést és/vagy kelet felé történő elmozdulást figyeltek meg. Egy új, felszálló irányú 

Sentinel-1 műholdfelvétel integrálásával, valamint korábbi felvételek felhasználásával végeztek 

előzetes radar-interferometriai mozgásvizsgálatot Parajd térségére vonatkozóan a HUN-REN 

Földfizikai és Űrtudományi Kutatóintézet (HUN-REN FI) kutatói. Az eredmények csekély 

mértékű (évi néhány milliméteres) felszínmozgásokat mutatnak, amelyek nagyrészt 

összhangban állnak más intézmények – például a TerraSigna vagy a Datelite Kft. – korábbi 

becsléseivel – tájékoztatták a Krónikát csütörtökön a kutatók.  

 

Árvízkárok enyhítésére, egészségügyre és az oktatás korszerűsítésére is költenek 

Háromszéken 
2025. június 19. – maszol.ro, Székelyhon 

Árvízkárosultak támogatásáról, a háromszéki egészségügyi rendszer korszerűsítéséről és a 

speciális oktatás bővítéséről döntött csütörtöki ülésén a háromszéki önkormányzat. Tamás 

Sándor megyei tanácselnök arról számolt be, hogy Galac Megye Tanácsa egymillió lejes 

gyorssegélyt adományozott Háromszéknek az árvízkárosultak támogatására. „A galaciak 

tudják, mit jelent az árvíz sújtotta helyzet, hiszen őket is érték már ilyen csapások. A 

támogatásuk nemcsak pénzbeli segítség, hanem együttérzés és szolidaritás is” – fogalmazott 

Tamás Sándor. A csütörtöki tanácsülésen emellett 705 ezer lej osztalékot kapott a megye a 

Közüzemektől és eldöntötték, hogy ezt a pénzt sportprogramok támogatására fordítják. 

További 250 ezer lejt különítettek nem emberi fogyasztásra szánt állati melléktermékek 

megsemmisítésére. Elfogadták továbbá, hogy a sepsiszentgyörgyi megyei sürgősségi kórház 
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részt vegyen egy 7 millió lejes, uniós pályázatban, amelyből stroke-betegek életmentő kezelését 

segítő eszközöket vásárolnak. A megyei tanács a sürgősségi osztály számára 77 eszközből álló 

orvosi műszereket, betegfigyelő eszközöket és bútorokat vásárol 2,6 millió lej értékben. 

 

Határokon átívelő egészségügyi beruházásokra kapott forrásokat Arad és Békés 

megye 
2025. június 19. – Nyugati Jelen 

Az Arad és Békés megyei kórházak új felszereléseket és gépeket kapnak a súlyos betegségek 

kezeléséhez és kialakulásuk megelőzéséért. A közös beruházást az Interreg VI. Románia–

Magyarország programon keresztül finanszírozzák, összesen 9 millió euró értékben. A 

rendelkezésre álló forrásokból főként a rákos megbetegedések korai felismerésére, nyomon 

követésére és kezelésére szolgáló felszereléseket vásárolnak. A 2024 decemberében aláírt 

projekt megvalósításának határideje 36 hónap. A teljes összegből Arad megyének járó részből 

az Arad Megyei Sürgősségi Kórház öt orvosi gépet fog kapni: egy szoftverrel ellátott ultrahang 

gépet a kontrasztanyagos képalkotáshoz, egy automatizált személyre szabható rákellenes 

gyógyszerkeveréket előállító gépet a szükséges mikrobiológiai melegítő lappal, magas 

rezonanciás ultrahangos rendszert, urológiai endoszkóp felszerelést, és lézeres vesekövet törő 

gépet. 

 

Az iskola falain kívül is elismerték a megye magyar anyanyelvű diákjainak 

teljesítményét 
2025. június 19. – Nyugati Jelen 

Másodjára szervezte meg Arad Megye Tanfelügyelősége a tantárgyversenyeken helyezést elérő 

Arad megyei magyar diákok díjkiosztó ünnepségét. Az ünnepségnek a Városháza díszterme 

adott otthont, ahol a díjazott tanulók és családjuk mellett tanáraik, valamint a helyi 

közigazgatás képviseletében Horváth Júlia és Veres Attila helyi tanácsosok, a Prefektusi 

Hivatal képviseletében Tóth Csaba alprefektus, a megyei közigazgatás képviseletében Péró 

Tamás, a megyei tanács alelnöke és Zágoni Szabó András tanácsos, illetve az esemény 

megszervezését támogató RMDSZ képviseletében Faragó Péter, az Arad megyei szervezet 

elnöke vett részt. Utóbbiak az esemény során a díjak átadásában segédkeztek.  

 

Kelemen Hunor: Nem akarunk megkerülhetők lenni a fontos döntéseknél 
2025. június 19. – maszol.ro, Székelyhon 

Nicuşor Dan államfő csütörtökön a parlamenti pártok küldöttségeivel konzultált a Cotroceni-

palotában a miniszterelnök-jelölt személyéről. Ezt követően nyilatkozott a Maszolnak Kelemen 

Hunor. Az RMDSZ-elnök megerősítette, hogy a fejlesztési minisztérium mellett a kulturális 

tárca is a szövetség irányítása alá kerülhet. A kormányzati szerepvállalásról a Szövetségi 

Állandó Tanács dönt péntek este.    
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Esterházy Akadémia: tehetséggondozás a felvidéki közélet szolgálatában 
2025. június 19. – Ma7 

A Martosi Esterházy Akadémia 2017-ben nyitotta meg kapuit, közvetlenül Esterházy János 

földi maradványainak hazatelepítése előestéjén. Célja a vezetőképzés a felvidéki magyar 

közösség számára. 2023-ra már húsz fővel, fiatal egyetemistákkal és doktoranduszokkal indult 

el a kéthetes összejövetelekből összeálló, két éves, elméleti és gyakorlati képzés, aminek a vége 

egy zárókonferencia. Stábunk erre látogatott el.  A képzés fókuszában olyan készségek állnak, 

mint retorika, kampánykommunikáció, média- és diplomáciaismeretek, közéleti 

szerepvállalás, mindezt az „Esterházy-faktor”: hivatás, közösség, európaiság jegyében. A 

kéthetes blokkok alkalmával hétvégente előadásbővítő tréningek és szakmai visszajelzések 

során mélyülnek el a hallgatók. A mentorprogramok segítségével személyre szabott vezetéssel 

készülnek fel a közéleti kihívásokra. Emellett lehetőség van spontán és kihelyezett tanórákra 

is, például Szerbiában, ahol a történelmi közösségi tapasztalatokat is megismerik az 

akademisták. A képzés folyamatosságát az NTP és Bethlen Gábor Alap biztosítja.   

 

Ki lesz a Komáromi Regionális Művelődési Központ új igazgatója? 
2025. június 19. – Ma7 

Laboda Róbert pedagógus, költő, slammer, a komáromi Eötvös Utcai Alapiskola zene-

testnevelés szakos tanára lesz a Komáromi Regionális Művelődési Központ új igazgatója. 

Június 16-án ülésezett az a héttagú pályázati bizottság, amely döntött arról, hogy kit javasol, 

aki majd a következő öt évben igazgatóként irányítja a Komáromi Regionális Művelődési 

Központot. Összesen hárman szálltak ringbe az igazgatói székért, Viera Vlčková, jelenlegi 

direktor nem pályázta meg újra a „ROS - posztot”.  E határozatról június 30-án a Nyitra Megyei 

Önkormányzat is szavaz, végül Branislav Becík megyeelnök aláírásával is meg kell erősíteni a 

döntést. A Nyitra Megyei Önkormányzat korábbi ülésén megválasztotta az illetékes pályázati 

bizottság tagjait. Annak munkáját Orosz Örs, a megyei önkormányzat mellett működő 

kulturális és idegenforgalmi bizottság elnöke vezette, a döntéshozók között a Magyar Szövetség 

képviseletében még helyet kapott Becse Norbert, a magyar párt megyei frakciójának alelnöke 

és komáromi járási elnöke, illetve Bauer Ildikó megyei képviselő, valamint Juraj Šimunek 

állatorvos, megyei képviselő, továbbá Detvayová Silvia, a Nyitrai Megyei Hivatal kulturális 

szakosztályának vezetője, szakértőként Svetlana Chomová, a pozsonyi székhelyű Nemzeti 

Művelődési Központ és Himpán Teréz szakreferens a Komáromi Regionális Művelődési 

Központ (ROS) képviseletében. 
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Arnaud Gouillon Budapesten: Vučić és Orbán a barátság hidját építették ki 

Szerbia és Magyarország között 
2025. június 19. – vajma.info 

A szerb–magyar barátság az egyik legkülönlegesebb történet Európa történelmében – a hosszú 

bizalmatlanság és konfliktus után ma őszinte szövetség és mély együttműködés jellemzi – 

hangsúlyozta Arnaud Gouillon, a szerb kormány Közszolgálati és Kulturális Diplomáciai 

Hivatalának igazgatója Budapesten, a Mathias Corvinus Collegiumban tartott előadásán. Az 

intézményben több mint 7800 diák tanul a régió egészéből. „Szerbia és Magyarország élén 

olyan vezetők állnak, akik megértették, hogy a történelem nem azért van, hogy elítéljen minket, 

hanem hogy tanítson. Orbán Viktor és Aleksandar Vučić különböző háttérrel érkeztek, de 

ugyanazzal a vízióval. Két nép képviselői, akik történelmük során álltak már egymással 

szemben is, de ma vállvetve állnak egymás mellett. Hidat építettek, nem szavakkal, hanem 

tettekkel” – fogalmazott Gouillon. Kiemelte, hogy Magyarország ma stratégiai, politikai és 

gazdasági partnere Szerbiának, az országok közötti kapcsolat pedig egyre szorosabb, a távolság 

pedig egyre kisebb. 

 

Személyi változások várhatók a tartományi kormányban 
2025. június 20. – Pannon RTV 

Új alelnöke és pénzügyi titkára lesz a vajdasági kabinetnek. A Maja Gojković vajdasági 

kormányfő által aláírt dokumentumban azt javasolják, hogy a tartományi kormány új alelnöke 

Tomislav Žigmanov legyen. Az eddigi négy alelnök, Sandra Božić, Milan Popov, Vladimir Galić 

és Ótott Róbert mellett Žigmanov lehet az ötödik, amennyiben a Tartományi Képviselőház 

megszavazza. Smiljka Jovanović pénzügyi titkár személyes okokból lemondott, helyét 

Aleksandra Radak jelenlegi pénzügyi titkárhelyettes venné át.  Felmentik tisztségéből Zlatko 

Mitić tartományi energetikai, építésügyi és közlekedési titkárt, helyére Vladimir Prebiračević 

kerül. A javaslatokat a tartományi képviselőház június 25-ei ülésén fogadhatják el. 

 

Magyarországi egészségügyi középiskolás diákok Zentán 
2025. június 19. – Pannon RTV 

Egészségügyi tanulók érkeztek a Zentai Közkórházba Magyarországról egy diákcsereprogram 

keretében. A tizenkét fős csoport Budapestről jött június 15-én, és három héten keresztül vesz 

részt szakmai gyakorlaton az egészségügyi intézmény különböző osztályain. Három 

mentőápoló és kilenc gyógymasszőr hallgató három héten át dolgozik együtt a kórház 

munkatársaival, miközben szakmai tapasztalatokat gyűjtenek és megismerkedhetnek a 

vajdasági egészségügyi rendszer működésével. Gyarmati Gergely, gyógymasszőr hallgató, 

Meta-Don Bosco Technikum és Szakgimnázium, Magyarország: „Egyelőre itt, a zentai 

kórházban a rehabilitációs osztályon gyakorlatozunk. Van itt kétféle hely, az elektroterápia és 

a tornaterem. A tornateremben az emberek tornáznak, hogy az izmaikat fejlesszék, hogy a 

következő beavatkozásokhoz megfelelő izomzatuk legyen. Ott akár a háttérben levő 

folyamatokról is kérdezősködhetünk. Az elektroterápián pedig tüneti kezelés zajlik.” 
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Együttműködés az igazságügy és az oktatás terén 

2025. június 19. – Pannon RTV 

Nenad Vujić szerb igazságügyi miniszterrel és Dejan Vuk Stanković oktatási miniszterrel is 

egyeztetett szerdán Magyar József, Magyarország belgrádi nagykövete. Az igazságügyi 

miniszterrel az igazságszolgáltatásban és az igazságügyben történő együttműködési 

lehetőségekről tárgyalt a magyar nagykövet, különös tekintettel Szerbia európai integrációjára, 

az itteni jogi reformokra és a jogrendszer digitalizációjára. Az oktatási miniszterrel a két ország 

oktatási együttműködésének fejlesztéséről tárgyalt. Szerbiában lehet élni az anyanyelven 

történő oktatáshoz való joggal, vagyis lehetőség van magyar nyelven folytatni a tanulmányokat 

az óvodától az egyetemig. Emellett 2019-ben a két ország megállapodott abban is, hogy 

kölcsönösen elismerik a másik ország államilag elismert okleveleit. A fejlődési lehetőséget 

például az ösztöndíjprogramokban, valamint a diák- és oktatócserékben látják. A találkozóan 

szó volt a magyarországi szerb közösség önkormányzati rendszerének megerősítéséről is. 

 

Pályázati lehetőségek a szerbiai Gazdasági Minisztériumnál 
2025. június 19. – Pannon RTV 

A tárca államtitkára adott interjút a Pannon RTV-nek. Több pályázati lehetőség is elérhető a 

szerbiai Gazdasági Minisztériumnál, amelyekre érdemes odafigyelni – nyilatkozta Horvát 

Király Andrea, a tárca államtitkára a Pannon RTV-nek adott interjújában. Hozzátette, hogy a 

fiatalok, családosok és vidéken élő nők is kihasználhatják ezeket a lehetőségeket. Az 

államtitkárt Belgrádban kérdeztük a pályázati lehetőségek részleteiről. 

 

Vidám kezdés: Óriási sikerrel debütált a Lake Kids 
2025. június 19. – Magyar Szó 

Lendületes és családbarát hangulatban indult idén a Lake Fesztivál: június 19-én, a rendezvény 

nulladik napján szervezték meg először a Lake Kids nevű új eseményt, amely kifejezetten a 

gyermekek és családok számára kínált tartalmas kikapcsolódási lehetőségeket. A 

középpontban a gyerekek körében rendkívül népszerű Alma Együttes koncertje állt, amely 

valódi táncos kavalkádot varázsolt a színpad köré gyűlt ifjú közönség számára. – A Lake Kids 

egy teljesen új kezdeményezés volt, és őszintén szólva a várakozásainkat is felülmúlta – 

nyilatkozta Bábi Orsolya, a Lake Fesztivál igazgatója. – Csütörtökön délután 16 és 19 óra között 

zajlott a program, az Alma Együttes koncertje mellett ugrálóvár, mászófal, arcfestés, 

csillámtetoválás és animátorok is gondoskodtak a jó hangulatról. A belépőjegyek árait is 

igyekeztünk családbaráttá tenni: a gyerekek 200, a felnőttek 400 dinárért jöhettek be, és voltak 

kedvezményes családi belépőink is. 
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Újabb magyar katona vesztette életét a fronton 
2025. június 19. – Karpat.in.ua 

A hírt Babják Zoltán, a Beregszászi kistérség polgármestere közölte Facebook-oldalán. „Mély 

fájdalommal tudatjuk, hogy 2025. június 14-én elhunyt Pászka Zoltán, 1988-ban született 

lövész-mesterlövész. A Beregszászi kistérség nevében őszinte részvétem fejezem ki elhunyt 

védőnk hozzátartozóinak és szeretteinek. A temetés időpontjáról és helyéről később 

tájékoztatjuk a lakosságot. Isten nyugosztalja!” – olvasható a bejegyzésben. 

 

Viski Népzenei, Néptánc és Kézművestábor – tizenhetedszer 
2025. június 19. – Kárpátalja 

Tizenhetedik alkalommal szervezték meg a Viski Népzenei, Néptánc és Kézművestábort, mely 

a hagyományok megélése és átörökítése által hozzájárul a felső-Tisza-vidéki 

szórványmagyarok nemzeti identitástudatának megőrzéséhez. A táborban több mint hatvan 

fiatal vett részt, akikkel a helyiek mellett immár harmadik alkalommal foglalkoztak Erdélyből 

érkezett néptáncosok és népzenészek is. Az egyhetes tábort lezáró színvonalas műsornak a viski 

Fodó Sándor Kulturális Központ adott otthont június 13-án, ahol a megjelenteket a szervezők 

nevében Takács Zsuzsanna, a Kárpátaljai Magyar Népművészeti és Hagyományőrző Egyesület 

elnöke köszöntötte. A tábor vezetője a program jelentőségét kiemelve aláhúzta: annak 

rendkívül erős közösségépítő ereje van, amely megerősíti a résztvevőket kultúrájukban. Takács 

Zsuzsanna felszólalásában háláját fejezte ki azért, hogy ebben a nehézségekkel és kihívásokkal 

terhelt időszakban is sikerült megszervezni a programot, majd köszönetet mondott az erdélyi 

néptáncosoknak és muzsikusoknak, akik mentorokként az év folyamán is részt vettek a 

gyerekek oktatásában. 

 

Pályaorientációs nyílt nap a Rákóczi-főiskolán 
2025. június 19. – KISZó 

A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola pályaorientációs nyílt napot szervezett, 

melyen az érdeklődők betekintést nyerhettek az intézmény életébe, oktatási folyamataiba. A 

tanintézmény régi és új szakokkal egyaránt hívogatja a felsőoktatásba jelentkező diákokat, a 

jelenleg elérhető 23 szakával számtalan lehetőséget nyújt a továbbtanulásra. A résztvevők 

többek mellett betekintést nyerhettek a biológia és kémia, a matematika és informatika, a 

számvitel és uuditálás, a földrajz és turizmus tanszékek működésébe. Az érdeklődőket – 

tanulókat, tanárokat, szülőket – a főiskola átriumában fogadták, ahol elsőként Orosz Ildikó 

osztotta meg gondolatait. 

 

Óvodapedagógusoknak tartott szakmai napot a Kárpátaljai Református 

Egyházkerület Mezőváriban 
2025. június 19. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Református Egyházkerület évtizedek óta lát el oktatási feladatokat is egyházi 

líceumai és óvodái által. Intézmény hálózatuk jelenleg 4 líceumból és 16 olyan óvodából áll, 
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amelyek működését részben vagy teljes egészben az egyház látja el. Ezen intézményekben 

dolgozó pedagógusoknak tartottak szakmai napot Mezőváriban az „Egy ház a Nemzetért” falai 

között. A megjelenteket Menyhárt István helyi lelkész, a tanügyi bizottság elnöke köszöntötte. 

Aki elmondta: a szolgálat évében fontosnak tartják az egyházban szolgálók lelki erősítését, 

pásztorolását. Mert ennek a szolgálatnak van egy Ura, aki elhívott minket erre a szolgálatra, és 

elmondja, milyennek szeretné látni az ő gyermekeit. Nekünk sajnos egy sötét világban kell 

világítanunk, egy egyre leterheltebb időszakban kell hiteles keresztyénként élni. 

 

Elballagtak az MCC beregszászi középiskolásai 
2025. június 19. – Karpat.in.ua 

Ünnepélyes keretek között búcsúztak el az idei tanév végzősei a Mathias Corvinus Collegium 

beregszászi központjának Középiskolás Programjától. A ballagási rendezvény nemcsak a tanév 

lezárását jelentette, hanem egy fontos mérföldkő volt a diákok életében is, hiszen az elmúlt 

évek során nemcsak tudással, hanem élményekkel, barátokkal és tapasztalatokkal is 

gazdagodtak. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 19. – Kossuth Rádió 

 

„A nemzet szolgálatában” címmel Duray Miklós születésének 80. évfordulója alkalmából 

egésznapos rendezvényt szervez pénteken, Losoncon a losonci Szabó Gyula Barátainak Klubja, 

a Pozsonyi Casino, valamint a Kassai Baráti Társaság. 10 órakor virágot helyeznek el Duray 

Miklós sírjánál a volt református temetőben. Duray síremlékének elkészítéséhez kapcsolódó 

gyűjtés még nem fejeződött be – tájékoztatta a Határok nélkül műsorát Gyurcsik Iván, a 

megemlékezés egyik főszervezője, aki azt is elmondta, hogy a temetői megemlékezés után a 

Szabó Gyula Emlékházban Durayval kapcsolatos könyvek bemutatója lesz, majd az Együttélés 

Politikai Mozgalom 35 évvel ezelőtti megalakulására emlékeznek az akkori szereplők egy 

pódiumbeszélgetésen.  

 

Elkészült az új román kormány programja, nyilatkozta műsorunknak Kelemen Hunor az 

RMDSz elnöke. A jelenlegi tárgyalások alapján a szövetség a Fejlesztési valamint a Kulturális 

szaktárcát kapná, ha belépne a kormánykoalícióba. Ma még nem született döntés, hogy a 

magyar érdekvédelmi szervezet csatlakozik-e. Ez elsősorban a magyar közösség érdekei 

érvényesítésének lehetőségétől függ.  
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A Kárpátaljai Megyei Tanács a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség frakciójának 

kezdeményezésére megszavazott egy beadványt a kárpátaljai határátkelők átjárhatóbbá 

tételéről. Elsőként a meglévő határátkelők munkaidejét meghosszabbítanák, valamint új 

határátkelők létrehozását indítványozták. 

 

Székelyudvarhelyen folytatódnak a nagy mobilitási terv részeként elkezdett nagyszabású 

utcafelújítások. A megújult utcák mellett kerékpárutak és zöld övezetek létesültek. Pünkösdkor 

elkezdődött a turistaidény a régióban. Így a látogatók már a felújított utakon juthatnak el a 

székelyföldi látványosságokhoz. A további részletekről Szakács-Paál István, Székelyudvarhely 

polgármestere beszélt tudósítónknak, Geréb Krisztinának. 

 

Tehetséggondozás, nemzedéknevelés az Esterházy-faktor jegyében, ami nem más, mint a 

hivatás, közösség, európaiság hármasa. Ez a 2017-ben indított Esterházy Akadémia krédója. 

Azóta sok vezetőt képeztek a martosi központban a felvidéki magyar közösség számára. Az 

aktuális, kétéves képzés zárókonferenciáján a végzősök számot adtak tudásukról. Az 

összeállításban elsőként Kiss Orsolya mondja el, mit adott neki az Esterházy Akadémia. 

 

Másodízben szervezte meg az Arad Megyei Tanfelügyelőség a tantárgyversenyeken 

helyezéseket elérő magyar diákok közös díjkiosztó ünnepségét. Az aradi városháza 

dísztermében tartott rendezvényen több mint másfél száz oklevelet osztottak ki a magyar 

oktatásban résztvevőknek, akik hét település nyolc különböző iskolájának hírnevét 

öregbítették. 

 

A Nagyváradi Atlétikai Club fennállásának 115. évfordulója alkalmából ünnepi focitornát 

szerveztek Nagyváradon. A legendás csapat történelmet irt a 40-es években, amikor 1944-ben 

első vidéki csapatként, megtörve a fővárosiak sikerét, megnyerte a magyar bajnokságot. Erdély 

visszacsatolása után pedig, 1949-ben a román bajnokságot, majd 56-ban a román kupát. A 

NAC-ban játszott Lóránt Gyula, a későbbi Aranycsapat hátvédje és Bodola Gyula is, aki 48 

szoros román és 13 szoros magyar válogatott volt. Érdekesség, hogy a NAC ellen játszotta első 

élvonalbeli mérkőzését a legendás Puskás Öcsi. 


